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concrete stappen te zetten om haar studenten een veiliger 

leerklimaat te bieden. ‘Je kunt pas voor een ander 
zorgen als je zelf gezond bent.’
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Duffe opsommingen of ultiem entertainment?
ANS bezoekt een ticketuur om een genadeloos oordeel te 
vellen over het sportcurriculum van de RU.

    Het Laatste Oordeel der Studenten
  

V
an Merengue tot Salsa en van 
twerken tot duckfaces, het 
Latin Mix ticketuur gegeven 
door Jesaja van Slooten geeft 

een introductie in de diverse facetten 
van de Latijns-Amerikaanse danskun-
sten. 
Het is donderdagmiddag. Vrouwen van 
diverse leeftijden, die duidelijk al een 
lange week achter de rug hebben, drup-
pelen de nu nog lege studio binnen. Ver-
legen kiezen de eerste deelnemers een 
plekje achterin de zaal. De hoop om niet 
op te vallen verdwijnt echter snel wan-
neer de latere deelnemers in plaats van 
voor hen, achter hen gaan staan. Wan-
neer Van Slooten binnenloopt, vraagt hij 
l ichtelijk verward aan de deelnemers 
of dit Latin Mix is. De warrige binnen-
komst van Van Slooten is echter geen 
ref lectie op zijn vaardigheden, want na 
de start van de feestelijke muziek be-
gint hij daadkrachtig met zijn heupen 
te bewegen. Bij elk nummer hoort weer 
een nieuwe Latijnse dansstijl met andere 
typische danspasjes. Van Slooten danst 
voor de groep, terwijl de deelnemers 
hem zo goed mogelijk proberen na te 
doen. Ondanks dat iedereen net een 
halve seconde te laat de bewegingen 
uitvoert, beginnen de deelnemers zich 
gedurende het uur zelfverzekerder te 
bewegen door de bemoedigende op-
merkingen van Van Slooten. De muziek 

vordert en de losheid in de heupen ge-
lukkig ook.
De opmerkingen die Van Slooten 
maakt, hoewel in Louis-van-Gaal-En-

gels, toveren een lach op ieders gezicht. 
‘Like a grandma with a stok! ’ roept hij 
terwijl de deelnemers door elkaar lopen 
met schuddende heupen, één hand in 
de lucht en de andere hand leunend op 
een onzichtbare stok. Zijn enthousiasme 
bereikt een hoogtepunt wanneer hij de 
groep laat poseren. ‘Strike a pose! And 
pose! And pose! ’ roept hij en staat dan 
sti l om de poses van de deelnemers te 
bewonderen. Van Slooten merkt op dat 
alleen de duckface aan dit plaatje ont-
breekt. Hij concludeert na de absoluut 
verbeterde poses met de eendenbek te 
hebben gezien, dat hij hier een foto van 
had moeten maken. Een ander gedenk-
waardig moment is wanneer de deelne-
mers moeten twerken. De groep bestaat 
namelijk vooral uit witte vrouwen die 
niet zouden kunnen twerken al hing hun 
leven ervan af. Gelukkig mocht dit het 
enthousiasme en de pret niet bederven. 
Met het goede voorbeeld van Van Sloot-
en schudt iedereen er toch op los.
Hoewel de enthousiaste aanwijzingen 
een positieve gedreven sfeer met zich 
meebrengen, is er af en toe ook f linke 
verwarring over welk pasje er gedaan 
moet worden. Van Slooten is helemaal 
in zijn eigen danswereldje tijdens de 
oefeningen, waardoor hij er soms zon-
der waarschuwing een meer ‘gecompli-
ceerde’ pas doorheen gooit. De fanatie-

kelingen proberen deze uitdaging bij te 
houden terwijl de rest elkaar verwarde 
blikken toewerpt en met een glimlach 
hun verlies neemt. Ondanks het hoge 
tempo van sommige nummers, geeft Van 
Slooten wel genoeg gelegenheid om de 
basisbewegingen onder de knie te krij-
gen. De beginnende danspasjes worden 
namelijk meerdere keren herhaald in 
een nummer, zodat degenen die nog nat 
achter de oren zijn er ook wat van kun-
nen maken.
Al met al geven de dansoefeningen die in 
dit ticketuur aan bod komen een divers 
beeld van wat de Latijns-Amerikaan-
se danskunst allemaal te bieden heeft. 
Hoewel de enthousiaste opmerkingen 
van Van Slooten aanstekelijk zijn, zou 
duidelijker commentaar de les nog meer 
verbeteren. Hij benoemt bijvoorbeeld 
niet welke dansstijl bij welk liedje hoort. 
Bij sommige stijlen zoals de Chachacha 
met de iconische Chassé is het duidelijk 
welke soort dans het is, maar de stijlen 
met meer genuanceerde verschil len blij-
ken toch lastiger te herkennen. Ondanks 
deze kleine verwarrinktjes lopen de 
zwetende dames wel met een glimlach 
en swingende heupen de studio uit.

Het is niet voor iedereen vanzelfsprekend dat 
het ons is gelukt om deze krant te maken. Toen 
een van ons aan haar oudtante van 83 vertel-
de dat de redactie wordt gerund door vijf jon-
ge vrouwen reageerde ze daar bezorgd op: 
‘Gaat dat wel goed, met zo’n damesclub?’ Ze 
had de essentie van het verhaal duidelijk niet 
begrepen. Het was geen hulpkreet geweest. De 
Vrouwenredactie, zoals we onszelf geksche-
rend noemen, is juist laaiend enthousiast over 
zichzelf. De goedbedoelende oudtante, laten 
we haar Miep noemen, doelde natuurlijk op de 
aloude stereotypen die haar al haar hele leven 
worden ingeprent. Van vrouwen die zeuren tot 
vrouwen die roddelen, en van het hebben van 
slechte leiderschapskwaliteiten tot ‘ben je onge-
steld of zo?’. 
De stereotypen die tante Miep aandraagt, zijn 

ons natuurlijk niet vreemd. Vooroordelen doen 
overal de ronde. Zo blijk je bijvoorbeeld al van 
mijlenver te kunnen zien dat iemand aan de 
Rechtenfaculteit studeert en wijzen gekleurde 
haren schijnbaar op een Letterenstudent. Toch 
blijkt dit niet allemaal in steen gebeiteld: er 
lopen ook mensen met een kleurrijke coupe 
door het Elinor Ostromgebouw en de jasje-das-
je-combinatie is ook elders op de campus ge-
liefd. En waar zelfs in het zestiende-eeuwse 
hofdansen vrouwen de man ten dans mogen 
vragen, wordt de Latin- dansles verzorgd door 
een man die zijn heupen met meer souplesse 
beweegt dan de meeste vrouwen die zijn bewe-
gingen ietwat stijf proberen bij te houden.
Vooroordelen worden overal ontkracht, en zo 

ook in onze Vrouwenredactie. Na zes maanden 
in de ‘damesclub’ blijkt warempel dat vrouwen 
wel degelijk in staat zijn om succesvol samen 
te werken en een krant staande te houden. Ei-
genschappen die aan vrouwen worden toege-
schreven hebben vaak een negatieve bijklank, 
maar blijken juist onze kracht te zijn. Zo zeuren 
we niet, maar zijn we eerlijk als ons iets dwars 
zit. Ook roddelen we niet, maar zijn we juist be-
trokken in elkaars leven. En wat leiderschap be-
treft: met gezamenlijk overleg blijk je heel ver te 
kunnen komen. Waarom kunnen we hier niet het 
nieuwe stereotype van maken? Had tante Miep 
zelf maar in een Vrouwenredactie gezeten. En 
ja, we drinken veel thee, eten soms iets te veel 
koekjes en swipen ook enthousiast door elkaars 
Bumble. We zijn precies like other girls. 

illustratie Rivke van Collem

DE 
VROUWENREDACTIE

door Isis Okker en Mirthe Tetsch
De Siteredactie

De deelnemers zijn zeer enthousiast over het ticketuur. Van Slooten wordt beschreven als een motiverende docent die danst 
met de passie die zo gewaardeerd wordt in de Latijns-Amerikaanse dansstijlen. De meeste deelnemers vinden het tempo van 
dit ticketuur goed te doen, maar een enkeling vindt het wel wat boven hun niveau. Een participant geeft als tip mee dat het 
ticketuur verbeterd zou kunnen worden als er iets meer afwisseling was tussen de rustige liedjes en de overheersende, sprin-
gerige liedjes. Ondanks de conditietest waren de deelnemers het eens dat ze de dag erna geen last van spierpijn zouden 
hebben. De aanwezigen beoordelen dit ticketuur gemiddeld met een 7,3. ANS
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Er is al zo veel negativiteit in de wereld, dat men-
sen best wat meer positiviteit kunnen gebruiken. 
Student Nederlandse Taal en Cultuur Marieke 
Camps bekijkt de dingen graag optimistisch en 
schrijft over wat er gebeurt als je (soms iets te) 
optimistisch in het leven staat.

Het geheim van het kerstlampje

Ik liep naar de supermarkt. Het was negen uur ‘s 
avonds en zo’n januaridag waarop je nieuwjaars-
optimisme alweer af begint te brokkelen. In het 
donker nog naar de supermarkt moeten is aller-
minst iets waar mijn hart van opspringt, maar op 
straat verwonderde ik me toch. Kerstlampjes: ze 
hingen werkelijk in elke voortuin. Mijn wande-
ling werd ineens een stuk minder donker en toen 
ik in verlichte staat terug naar huis wandelde, 
rees de verwondering in me op. Waarom houdt 
iedereen toch zo van kerstlampjes?
Een zwart snoer met honderd minilichtjes in de 
kerstboom of rond het bed schijnt minder fel dan 
een plafondlamp. Toch verlicht het ons leven in 
de donkere winterdagen aanzienlijk meer dan 
zo’n fel plafondpeertje. Na mijn supermarktwan-
deling ging ik op onderzoek uit. Ik observeerde 
huis, voortuin en studentenkamer op zoek naar 
het geheim van het kerstlampje.
Hele voortuinen worden in een witgele gloed 
gehuld, alsof de bewoners in sprookjesland 
wonen. Sommige voortuinbezitters maken zelfs 
heuse kunstwerken. Zo vond ik een engel ge-
maakt van ijzerdraad en kerstverlichting, waarbij 
de lampjes op de vleugels aan en uit knipper-
den alsof ze bewogen. Lampjes in de vorm van 
ijspegels zijn ook zeer geliefd: toch een beetje 
kou deze winter in dromen. Dat het kerstlamp-
je sfeer geeft mag duidelijk zijn. Het is gezellig, 
knus, een beetje kneuterig ook, maar ook ma-
gisch én het doet ons denken aan kerst (om niet 
geheel onlogische redenen). Alleen geven deze 
voordehandliggendheden geen antwoord op de 
vraag wát het nou zo magisch maakt en waarom 
wij daar zo door geraakt worden. 
Uit mijn uiterst wetenschappelijke observaties, 
bleek dat je je onmogelijk kunt focussen op 
één lampje aan het lichtsnoer. Daardoor lijken 
ze te bewegen, net als sterren in de hemel. Is 
dat dan wat ze zo mooi maakt? Die ongrijpbaar-
heid die de nachtelijke lichtpuntjes ook hebben? 
Het eindeloos kunnen kijken en telkens nieuwe 
lichtjes zien verschijnen? De onscherpte, die 
ruimte overlaat voor de verbeelding van ultieme 
scherpte en helderheid? Het klinkt in elk geval 
mooi. Misschien zijn mijn bevindingen niet waar, 
maar ze brachten me wel een nieuw levensin-
zicht: omarm de onscherpte in het leven. Geniet 
van onwetendheid en heb deze net zo lief als de 
kerstlampjes in je kamer.

illustratie Rivke van Collem

Zonnetje op de campus

Je hoeft maar twee minuten door Nijmegen te fietsen eer 
je twee zaken ontdekt: één, de stad is heuvelachtig en 
twee, ook als je groen hebt, kan je maar beter twee keer 

om je heen kijken. Nijmegen is rijk aan rare kruispunten, niet 
begrijpelijke rotondes en vreemd geplaatste stoplichten. De 
Gemeente weet op een noemenswaardige manier haar linkse 
overtuigingen te combineren met een fraai staaltje VVD-infra-
structuur: de fietser staat ver beneden in de Nijmeegse voed-
selketen. Leuk op een zomermiddag wanneer je je als ware 
verkeersantropoloog een weg door Nijmegen baant en ver-
schrikkelijk op gehaaste regenachtige avonden. ANS fietste 
een rondje en zette de meest bizarre verkeerssituaties op een 
rijtje.
10.  De rotonde bij het Erasmusplein
Eerlijk gezegd is deze rotonde [officieel: rotonde Erasmus-
laan] niet de meest verschrikkelijke, maar goed: in de naam 
van de internationalisering zetten we hem op tien. Want hoe-
wel de site van de Radboud met trots ‘The famous Dutch bi-
cycle lanes ensure a safe pleasant journey’ verkondigt, raakt 
menig international flink van de leg op de Erasmuslaan. Aan 
het begin van het semester pik je de bibberige spookrijden-
de Spanjaarden op hun student mobility bikes er zo uit, maar 
niemand die ze het ze hier echt kwalijk kan nemen.
9. Spoorbrug Heyendaalseweg
Het spookrijden is niet alleen uitbesteed aan onschuldige 
Spanjaarden, maar ook aan luie Hoogeveldt en Groenewoud 
bewoners. Tussen negen en tien kan je je dus als voetgan-
ger maar beter niet begeven op het stoepje van de spoor-
brug die grenst aan de campus. Daar scheuren de ‘wat te laat 
vertrokken’ studenten je dan om de oren. Door spookrijdend 
eerst over de stoep te fietsen, daarna het rode verkeerslicht 
te negeren en vervolgens nog een klein stukje trottoir langs 
het Huygensgebouw te pakken besparen ze effectief drie mi-
nuten. 
8. Het gat in de weg 
Damesfiets, herenfiets, studentenfiets, gat in de weg. De Urban 
Explorers onder ons kunnen hun harten vullen op de stadse 
mountainbikeroute die is achtergelaten door de Nijmeegse 
wegbeheerders. Op de kruising van de Muntmeesterlaan en 
de Fleminghstraat ontbreekt namelijk een flink stuk asfalt. Ze-
ker in de vroege ochtendspits kan je er maar beter voor zor-
gen dat je niet in dit mini Keizer Karelplein meets maalstroom 
terecht komt. 
7. Keizer Karelplein
Over Keizer Karelplein gesproken. Iedere scholier die zijn fa-
milie meedeelt zijn lerende loopbaan in Nijmegen te vervol-
gen krijgt meerdere standaard opmerkingen naar zijn hoofd 
geslingerd: wat ga je precies studeren, wat kan je daar mee 
worden en heb je daar niet dat Keizer Karelplein? Hoewel het, 
door liefhebbers KKP genoemde, verkeersplein haar chaoti-
sche momenten kent, wat wil je ook bij een rotonde met twee-
richtingsverkeer, ben je op de meeste momenten als fietser 
toch wel zeker van je leven. Degenen die halverwege toch een 
pauze nodig hebben kunnen neerstrijken bij Snackbar KKP.
6. Oversteek op de Sint Annastraat naar het pagode-
pad
Tussen Arnhem en Nijmegen ligt de fietssnelweg F325. Van-
af het station van Arnhem loost deze de tweewieler-bereider 
veilig naar de campus van de Radboud, of veilig? Helaas gaat 
het in de laatste vijfhonderd meter mis. De stroom fietsers die 

over het Pagodepad het laatste stukje naar de campus wil-
len afleggen moet hier namelijk zonder stoplicht de Sint Anna 
oversteken. Gelukkig ligt er in het midden van de straat een 
verkeersheuvel waar je met maar liefst vier personen tegelijk 
op kan staan.
5. Kruising Van Schevichavenstraat en Oranjesingel
Levensmoe na het bezoeken van de Albert Heijn in de bin-
nenstad? Naast de supermarkt ligt een uitweg: de kruising van 
de Van Schevichavenstraat en de Oranjesingel. Hier krijg je 
als fietser tegelijkertijd met auto’s die zowel jouw richting op 
mogen rijden als haast hebben  groen. Overdag al niet fraai 
maar tijdens de spits werkelijk levensgevaarlijk. De automobi-
list haast zich om op tijd te zijn voor een bordje Vinex-eten, de 
fietser voor zijn leven. 
 4. Industrieplein
Hoewel deze rotonde, als je de wirwar überhaupt zo mag noe-
men, niet toegankelijk is voor fietsers mag hij absoluut niet 
ontbreken in de lijst. De automobilist die via De Oversteek, 
haar weg zoekt naar Nijmegen-West of Lent kan rekenen op 
een fraai staaltje totale anarchie. De vreemde bochten, totaal 
onbegrijpelijke verkeersborden en toeterende auto’s zijn nog 
te overzien. Maar neem één verkeerde afslag en plots sta je 
aan de verkeerde kant van de Waal. Nee, de student met geld 
kan niet rekenen op een dull moment op het Industrieplein.
3. De kruising van de Wolfskuilseweg en Graafseweg
Zij die niet te lui zijn om te fietsen en onverschrokken West 
verlaten, kunnen bij de kruising van de Wolfskuilseweg en de 
Graafseweg rekenen op een ware krachtmeting. Die wordt 
veroorzaakt door een combinatie van een steile heuvel en een 
reeks vreemd geplaatste stoplichten die de klimmer blijven 
afremmen. Eenmaal kruipend en buiten adem boven geko-
men kan de fietser maar beter tegen de verzuring in versnel-
len: daar wacht namelijk een stoet van auto’s die zich gedra-
gen alsof ze op een N-weg rijden. 
2. Slotemaker de Bruïneweg en Sint Jacobsweg
Hongerig geworden na die beklimming of de hele dag gestu-
deerd? Laat je honger vooral niet naar je hoofd stijgen op je 
weg naar de Albert Heijn XL. Vlak daarvoor wacht namelijk 
de kruising van de Slotemaker de Bruïneweg en de Sint Ja-
cobsweg. Zij die geen rijbewijs hebben kunnen hier testen 
hoe het is om een automobilist te zijn. Zo mag je als fietser tus-
sen de auto’s voorsorteren en samen met ze oversteken. Als er 
een airbag in je stuur had gezeten hartstikke tof, nu doodeng. 
Dacht je daarna dat je er was? Helaas, er volgt namelijk nog 
een stoplicht. Dat staat vlak voor de parkeerplaats en is altijd 
rood. Terwijl je de auto’s die jou een halve minuut geleden 
bijna hebben doodgereden ziet passeren denk je maar één 
ding: volgende keer ga ik naar de Plus. 
1. De Vijfknoop
Een top-10 is natuurlijk geen top-10 zonder nummer één: de 
kers op de taart, het zout in de wond, de auto tegen de fietser. 
De verbouwende Vijfknoop.  Vlak achter het station komen de 
Krayenhoflaan, Eerste en Tweede Oude Heselaan, Tunnelweg 
en Marialaan samen en hiermee ook alle nadeligheid van 
het Nijmeegse verkeersbeleid. Vijf minuten wachten op een 
stoplicht? De norm. Samen met toeterende auto’s oversteken? 
Oké. Door rood om beide te vermijden? Handig. Het aller-
mooist is dat ook toekomstige generaties studenten nog van 
het kruispunt in deze staat kunnen genieten, de verbouwing 
van het station en het kruispunt duurt nog tot 2028.

TOP 10: KUTSTE 
KRUISPUNTEN VAN 
NIJMEGEN
Nijmegen. De stad van de Vierdaagse en de Limes, de stad van Bruls en de pier-
sonrellen, de stad van het socialisme en Doornroosje en de stad met de verschrik-
kelijkste verkeerssituaties. ANS zette ze voor je op een rijtje.

tekst Lies Heijs  illustratie Donna Roukens
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N
ijmegenaren Willem Heijmans, Ben Joosten en Riekus 
van Montfort zijn ‘gewone’ parttimers by day en vor-
men de politiek geëngageerde punkband Antillec-
tual by night. Waar de band eerder weinig publieke 

aandacht genoot in Nederland, kwam het trio in januari terecht 
in het oog van een mediastorm. De bandleden zaten in de bus 
terug van een optreden in Duitsland toen ze een interviewver-
zoek kregen van het NOS Journaal. Een dag later dacht zanger 
Heijmans na het belletje bij dageraad rustig terug naar bed 
te kunnen gaan, maar zijn telefoon bleef van ‘s ochtends tot ‘s 
avonds rinkelen. Onder andere NPO1, Radio 2, Hart van Neder-
land en EditieNL stonden te popelen om de band te spreken. De 
reden: Antillectual staat in de top 5 Nederlandse artiesten met de 
meeste buitenlandse optredens in 2023. 
De band is met 88 buitenlandse optredens op plek vijf beland in 
de zogenoemde exportlijst, vlak onder dj’s als Afrojack en Mar-
tin Garrix. Antillectual is het buitenbeentje van het stel: het is de 
enige band, de leden hebben parttime banen naast muziek en 
ze hebben een stuk minder luisteraars dan de rest. Ze hebben 
daarnaast een sterke politieke mening en schromen niet die uit 
te dragen. Hoe kwamen de Nijmegenaren op dezelfde lijst tere-
cht als dj’s met miljoenen luisteraars en wat is de boodschap die 
ze tot in verre uithoeken willen verspreiden? ANS sprak zanger 
Heijmans en bassist Joosten.
Doe-het-zelvers
Volgens Antillectual is er één sleutelwoord binnen de punkscene: 
Do It Yourself (DIY). ‘Het is punk-eigen om zelf de regie te ne-
men. De muziekindustrie zal je waarschijnlijk niet opmerken, dus 
je regelt zelf je optredens’, legt Heijmans uit. ‘Kleine podia staan 
vaak open voor kleine bands die willen optreden.’ Zo begon An-
tillectual op de planken van de Nijmeegse bar De Onderbroek. 
‘Nederland is echter maar klein en er is veel buitenland. Het 
voelde dus al snel als een logische stap om de grens over te 
gaan’, vertelt de zanger. Zodoende belden de bandleden kleine 
Duitse podia. Toen zij eenmaal hapten, werd het steeds makke-
lijker om buitenlandse optredens te organiseren. ‘Als je ergens 
een keer geweest bent, word je snel opnieuw uitgenodigd. Je 
kunt daarnaast optredens uitwisselen als je met andere bands 
bevriend raakt’, aldus Joosten. 
De bandleden vertellen over hun uitbreiding naar het buitenland 
met een opvallende nonchalance. Het blijkt te komen doordat 
hun avontuur al ruim twintig jaar geleden startte: de band werd 
opgericht in 2001 en bestaat na een aantal wisselingen sinds 
2021 in de huidige formatie. ‘We staan al zo’n vijftien jaar in de 
exportlijst’, vertelt Heijmans. ‘Dit is echter de eerste keer dat we 
niet alleen in de top 10 staan, maar ook in de top 5.’ Na twintig 
jaar staat de teller van optredens op meer dan duizend, geven 
de bandleden bescheiden aan. Heijmans: ‘We zijn blij met de 
notering, maar we waren sowieso al enorm trots op en geluk-
kig met de avonturen die we mogen meemaken. Dat de media 
het zo oppikten, is een leuke bijkomstigheid.’ De notering maakt 
hun succes volgens Joosten tastbaarder voor mensen buiten de 

punkscene. ‘Nu ziet mijn familie ook dat we best een serieuze 
band zijn.’
Een warm bad
Volgens de band is de effectiviteit van hun DIY-insteek te dank-
en aan de verwelkomende aard van de punkcultuur. Aan de 
doodgewoon ogende veertigers valt niet gelijk te merken dat 
het punkers zijn, maar als ze vertellen over hun genre, lichten 
hun ogen op en krullen hun mondhoeken omhoog. De zanger 
en bassist prijzen de punkcultuur als ‘knuffelscene’. ‘Punklief-
hebbers zijn inclusief en gastvrij’, vertelt Joosten enthousiast. 
De band sliep in hun vroege jaren bijvoorbeeld regelmatig bij 
mensen thuis na een optreden. ‘Andere undergroundstromingen 
zullen ook verwelkomend zijn, maar ik heb wel het idee dat het 
uniek is aan punk dat de DIY-gedachte en het gemeenschaps-
gevoel echt kernwaarden zijn’, legt Heijmans gepassioneerd uit. 
‘Je wordt warm ontvangen, ook als je nog klein en onbekend 
bent.’
De punkscene heeft echter ook een keerzijde: hij is te klein om 
de bandleden een fulltime baan te bieden. ‘Naar aanleiding van 
de exportlijst kopte de Telegraaf: “Onbekende band blijkt groot-
verdiener”, maar dat slaat nergens op’, begint Heijmans. ‘Meest 
spelend en meest verdienend zijn helaas twee compleet ver-
schillende dingen.’ Hij legt uit dat punk per definitie een tegenre-
actie is op wat mainstream is, waardoor het nooit op de radio zal 
worden gedraaid. ‘Het is een niche genre en voor het merendeel 
van de mensen is het te hard.’ Optreden is zodoende geen ver-
dienmodel, maar een luxe. ‘We gaan binnenkort naar Frankrijk, 
Spanje en Portugal en de voorbereidingen daarvoor kosten veel 
tijd’, schetst Heijmans. ‘Ik kan daarom minder werkklussen doen. 
Dat betekent dat ik goedkoop moet leven en goed vooruit moet 
plannen.’ De bandleden zijn er niet rouwig om. ‘Punk gaat niet 
om het geld, maar om de liefde voor de muziek en de bood-
schap’, besluiten ze.
Anti-onrecht
Wat die boodschap dan precies inhoudt, dat blijkt niet in één 
woord te vangen. ‘Antillectual is antikapitalistisch, antiautoritair, 
klimaatactivistisch, feministisch en pro LHBTIQ+-rechten’, som-
men Heijmans en Joosten samen op. ‘We kijken naar machtsver-
houdingen en onderdrukking’, zegt Heijmans. ‘We willen mensen 
daar bewust van maken en opkomen voor mensen die dat niet 
voor zichzelf kunnen doen.’ Joosten schiet nog een waarde te 
binnen: ‘Antifascistisch zijn we ook. Eerder was dat vooral bij 
Duitse optredens een ding, maar na de laatste politieke ontwik-
kelingen in Nederland vinden we het hier ook steeds belangri-
jker.’ Om dit kracht bij te zetten, strooit hij een handvol stickers 
op tafel. Ze hebben de vorm van een verbodsbord, waarop het 
hoofd van Geert Wilders is doorgestreept. Boven zijn hoofd staat 
‘NOT MY PRIME MINISTER ’. ‘Ik heb onderweg hiernaartoe 
nog een paar van deze opgeplakt.’ 
Joosten geeft aan dat de overtuigingen van de band een zwaar-
wegende reden voor hem waren om zich in 2021 bij de band 
te voegen. ‘Ik werd onder andere erg aangetrokken door het 

nummer Fever, dat over klimaatverandering gaat’, illustreert hij. 
‘Ik zet me daar graag voor in, door bijvoorbeeld plantaardig te 
eten en over klimaatwetenschap te lezen en praten.’ Ook Hei-
jmans zegt het politieke aspect van de band belangrijk te vin-
den. ‘Muziek mag over meer gaan dan alleen de innerlijke leef-
wereld van mensen of romantiek. Ik wil het hebben over dingen 
die ertoe doen in de wereld, of waarvan wij denken en vinden 
dat ze ertoe doen.’ 
Een feest der eensgezindheid
Hoe bevlogen de mannen ook zijn in hun politieke engagement, 
ze blijven realistisch over de impact ervan. ‘We weten dat 95 
procent van ons publiek het al volledig met ons eens is’, zegt 
Heijmans. ‘We kunnen die andere 5 procent misschien overtu-
igen of mensen met nieuwe ideeën in aanraking brengen. Het 
is voor ons echter ook heel belangrijk om mensen bevestiging 
te geven in wat ze al vinden.’ Hij legt uit hoe muziek houvast 
kan geven aan mensen die gelijkgestemden missen in hun om-
geving. ‘Onze muziek kan hen de bevestiging geven dat ze niet 
alleen zijn in hun denkbeelden en hen motiveren om bij hun 
principes te blijven.’ Het hoort volgens hem bij het gemeen-
schapsgevoel binnen de punkscene. ‘Via muziek kun je in con-
tact komen met mensen waarmee je waarden deelt, ook als ze 
niet dichtbij wonen.’
Het gemeenschapsgevoel, de DIY-instelling en het politieke en-
gagement: de mannen van Antillectual voelen zich volledig op 
hun plek binnen de punkwereld. De mediahype zal volgens de 
bandleden niet voor een grote doorbraak zorgen. ‘Nederland 
wordt niet plotseling een punkrock-minnend land’, stelt Hei-
jmans. Dat maakt de bandleden niet minder trots op hun rijke 
podiumhistorie. ‘Dat we de top 5 hebben behaald zonder ooit 
opgepikt te worden door de Nederlandse muziekindustrie, kun 
je eigenlijk wel zien als een statement’, zegt Heijmans trots. Hij 
concludeert: ‘Als er geen label of boekingsagent is die optre-
dens voor je regelt, dan moet je het gewoon zelf doen.’

foto Charles-Dave Engelken

Interview

ANTILLECTUAL: EXPORTPUNK UIT EIGEN STAD
Omringd door dj’s als Tiësto en Martin Garrix, prijkt de relatief onbekende Nijmeegse band 
Antillectual in de top 5 Nederlandse artiesten met de meeste optredens in het buitenland. 
Hoe komt het politiek geëngageerde punktrio aan al deze internationale gigs en wat 
is de boodschap die de band wil verspreiden?

tekst Sam Dijkema en Claire Vaessen     foto Nienke Cremers
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KAMERVRAGEN

tekst Victor Rikmenspoel en foto’s Victor Rikmenspoel en Lies Heijs

In Kamervragen gaan studenten op ontdekkingstocht in elkaars kamer en 
speculeren ze over de persoonlijkheid, activiteiten en vreemde trekjes 
van de bewoner. Kunnen ze uitvinden wat voor persoon er achter de 
kamer schuilgaat?  Deze editie: Anne en Tessa

VRAGENUURTJE

Eenmaal aangekomen in het Cultuurcafé op de campus heb-
ben Anne (25, Geschiedenis) en Tessa (22, Psychologie) aan 
een half woord genoeg. Er ontvouwt zich een gepassioneerd 
gesprek over elkaar en elkaars bezigheden. ‘Echt een leuke 
kamer heb jij!’ roept Anne. ‘Dank je wel’, antwoordt Tessa. 
‘Mensen noemen het ook wel “de paddenstoel”’, zegt ze di-
rect, waarmee ze de bijzondere constructie van haar deur en 
het plafond verklaart. Even later stelt Anne de vraag die al 
een tijd in de lucht hangt: ‘Stoot jij nooit eens je hoofd als je 
dronken thuiskomt?’ Tessa legt daarop lachend uit hoe ze haar 
kleine deur iedere avond weer overleeft: ‘Ik ben niet zo groot 
en ik drink ook niet veel, dus tot nu toe is het goed gegaan. 
Maar mijn deur is inderdaad bizar klein.’ Het gesprek komt al 
snel op een gezamenlijke passie van de studenten: Azië. Tessa 
vertelt dat ze aan de studie Taalwetenschappen dacht door 
alle spullen uit Korea en dat ze zelf in China is geweest, voor 
een stage op de middelbare school. Anne verklaart op haar 
beurt de aanwezigheid van alle Aziatische spullen in haar ka-
mer. ‘Ik was een heel grote fan van K-pop en K-drama’s. Mijn 
minor heb ik gevolgd in Korea en daar is mijn passie voor K 
alleen maar groter geworden.’

Via de fantasy-boeken die ze allebei graag lezen komt het 
gesprek ook op Harry Potter. Iets waar ze allebei groot fan van 
zijn. Toch komen niet al hun hobby’s overeen. Anne zegt: ‘Ik 
zag al je platen en merchandise van Froukje. Eigenlijk kende 
ik haar niet.’ Tessa reageert dat ze het vooral zo leuk vindt 
dat Froukje Nederlands is en dat je daarom zo makkelijk aan 
spullen van haar kunt komen. Ook over de kampeerhobby van 
Tessa hebben ze een andere mening. ‘Ik vind het leuk en lek-
ker goedkoop’, verklaart Tessa. Anne lacht: ‘Oh, daar heb ik 
echt helemaal niets mee.’
Uiteindelijk trekken ze een gezamenlijke conclusie aan de 
hand van de kleding van het merk The North Face die ze alle-
bei graag dragen. Tessa is meer van de outdoor-lijn en Anne 
meer van de fashion-lijn, maar ze zijn beiden groot fan van het 
merk. Een treffend voorbeeld van hoe de verschillen tussen 
deze twee kamers en studenten op het eerste gezicht mis-
schien groot leken, maar na een goed gesprek toch kleiner 
dan gedacht bleken te zijn. Daarmee wordt de ochtend af-
gesloten en gaan Anne en Tessa weer hun eigen weg op de 
campus.

Tijd voor de confrontatie: hadden de 
studenten het bij het juiste eind of 
sloegen ze de plank compleet mis?

Links: foto’s van Anna’s kamer
Rechts: foto’s van Tessa’s kamer

Tessa op bezoek bij Anne

‘Spannend’, zegt Tessa als ze de opgeruimde kamer van 
Anne binnenloopt. Het eerste wat ze ziet zijn de met tekst 
bedrukte shirtjes en andere spullen die overal te vinden zijn. 
‘Het lijkt wel Koreaans’, zegt ze refererend aan de opdrukken. 
‘Althans, ik weet niet of het Koreaans is want ik spreek zelf 
geen Koreaans’, voegt ze daar snel lachend aan toe. Niet veel 
later ziet ze een boek staan met de tekst ‘Food of Korea’ op de 
rug. ‘Het moet dus wel Koreaans zijn’, concludeert ze. 
Onderzoekend kijkt Tessa naar de andere boeken op het boe-
kenplankje. Ze ziet geen studieboeken staan. ‘Wat vreemd. Ik 
heb er heel veel’, zegt ze verbaasd. Er staat wel een boek 
met de titel History tussen de romans, maar dat brengt haar 
niet op andere gedachten: ‘Volgens mij is dat gewoon een 
leesboek.’ Gissend naar de persoon achter de kamer gaat ze 
dan ook meer af op de algemene indruk die ze krijgt. Ze wijst 
op een zithoekje met een opvallend grote koffiemachine en 
luxueuze grijze zitstoelen. ‘Dit heeft de vibe van een busines-
sachtige studie, of anders rechten of iets dergelijks.’
Dan valt haar oog op de spullen in de vensterbank. Ze ziet 
een groepsfoto waar ze een andere student op herkent. De 
feestelijke foto amuseert haar: ‘Zou ze hier op staan? Dit lijken 
mij vier creatieve types. Misschien zit ik toch helemaal fout 
qua studie.’ Ze weet inmiddels wel zeker dat het een vrouw is, 
want als ze zich nog eens omdraait ziet ze jurken hangen aan 
de kamerdeur. Naast een jurk hangt dan weer een The North 
Face-jas en een pet. Ze weifelt, maar schiet dan in de lach en 
zegt resoluut: ‘Het moet een stoer persoon zijn, maar dan wel 
een stoer persoon met goede galajurken.’

Aan het einde van de zoektocht stelt ze 
inderdaad haar mening over de studie 
bij. ‘Hier ligt nog meer Koreaans eten 
en Codenames van Disney en een game-
computer!’ roept ze uit als ze in het te-
levisiemeubel kijkt. ‘Ze heeft echt iets 
met cultuur. Ik denk eigenlijk dat deze 
persoon zo’n kleine studie doet die in het 
Erasmusgebouw zit, Taalwetenschappen 
bijvoorbeeld. Laat ik daar maar voor gaan.’ Het enige wat ze 
dan nog te gokken heeft, is een eventuele sportieve hobby 
van de eigenaar van de kamer. Ze wijst op een grote zak rijst 
die in een hoek staat. ‘Als dit eiwitpoeder was, dan was dat 
een goede hint geweest, maar nu zou ik zeggen: ticketuren 
in het RSC.’

Anne op bezoek bij Tessa
‘Ja!’ roept Anne vrolijk zodra ze onder de deurpost van de 
knusse kamer van Tessa in het Willemskwartier doorloopt. Ze 
past er net onderdoor. Het eerste wat opvalt aan deze kamer 
is de kleine deur en het grotendeels aflopende dak. Het dak 
is op sommige plekken zo laag, dat je niet overal in de kamer 
kunt staan. ‘Het moet dus een klein persoon zijn’, concludeert 
Anne. In al haar enthousiasme trekt ze direct nog een aantal 
conclusies: ‘Het is een jongen!’, roept ze uit het niets. ‘En het 
is een muzikaal persoon’,  zegt ze wijzend op de vele instru-
menten die in de kamer te vinden zijn. Vervolgens kijkt ze naar 
de stapels boeken die in de kamer liggen. ‘Psychologie, psy-
chologie, psychologie, behaviour… Hij moet wel psychologie 
studeren.’
Kort daarna gaat ze over tot een diepere analyse van de per-

soon achter de kamer. ‘Het is sowieso een georganiseerde 
man, al zou het kunnen dat het hier alleen zo netjes opgeruimd 
is omdat de persoon wist dat ik langs zou komen.’ Ze ziet kam-
peerspullen in een hoek liggen. ‘Het is ook een sociale jongen. 
Als je van kamperen houdt, dan ben je een sociaal wezen, want 
dan moet je gaan converseren met mensen op de camping.’ 
Anne twijfelt echter snel weer over de kampeerhobby als ze 
een doos met platen ziet liggen en allemaal verschillende 
soorten bierviltjes. Dat wijst meer op een festivalganger vol-
gens haar. ‘Mensen die van festivals houden zijn ook gezellig’, 
verklaart ze. Anne springt geamuseerd van hot naar her. ‘Dit 
begint op een crime scene investigation te lijken’, zegt ze la-
chend.
Even later zegt Anne na een korte stilte: ‘Misschien moeten 
alle “hij’s” in het artikel toch worden aangepast naar “zij’s.”’ 
Daar is ze zeker van nadat ze nog even een blik in een schoen 
heeft geworpen. ‘Dit is maat 39, dus het moet eigenlijk wel een 
vrouw zijn.’ Al met al vindt ze het een leuke kamer. Toch heeft 
ze nog een paar aanmerkingen. Het grote licht vindt ze bij-
voorbeeld overbodig. ‘Die zou ik nooit aandoen’, merkt ze op. 
Daarnaast vindt ze dat het bed verder weggestopt zou mogen 
worden. ‘Ik weet ook niet of ik in dit huis zou willen wonen, 
maar dat komt puur door de buurt. De fiets van een vriend van 
mij is hier onlangs nog gestolen’, voegt ze daaraan toe. 

Tessa

Anne
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Opinie

tekst Philip Schröder en Britt Duijzer illustratie Ande Cremers en Jonas Hoekstra

ZORG VOOR DE 
GENEESKUNDE-
STUDENT

E
en masterstage in het ziekenhuis is niet voor de teer-
gevoeligen. Een onderzoeksrapport van De Genees-
kundestudent wees uit dat meer dan een kwart van 
de coassistenten in 2022 een hoog tot zeer hoog risi-

co op een burn-out had.  Daarnaast bleek  afgelopen najaar uit 
een enquête van het Medisch Contact dat ruim de helft van de 
artsen en coassistenten te maken krijgt  met grensoverschrij-
dend gedrag op de werkvloer. Verder stelde De Geneeskun-
destudent vast dat 81 procent van de 1476 ondervraagde coas-
sistenten in 2021 een langere werkweek had dan de landelijke 
richtlijn van 46 uur, inclusief zelfstudietijd. Bij de Nijmeegse 
student telde deze  gemiddeld 51,7 uur. 

Een pittige stage of niet, de Medische Faculteit van de Rad-
boud Universiteit dient de 
veiligheid en gezondheid van 
haar coassistenten te waar-
borgen. Hoewel zij de afge-
lopen jaren hard haar best 
heeft gedaan om de zaken 
te verbeteren, bijvoorbeeld 
door aandacht te besteden 
aan grensoverschrijdend ge-
drag en actie te ondernemen 
na een melding, zijn voor-
zichtig gezette stappen niet 
genoeg om de artsen van de 
toekomst gezond op te leiden. 
Om klachten onder studen-
ten te voorkomen, dient de 
beoordeling en begeleiding 
van studenten te worden ver-
anderd.

Anamnese
Tijdens de zogeheten co-

schappen lopen Nijmeegse 
masterstudenten drie jaar 
lang stage op diverse afde-
lingen van verschillende zie-
kenhuizen. In deze periode, 
die varieert van twee tot acht 
weken, krijgen zij in een witte 
jas een kijkje in de praktijk. ‘Je 
wordt beoordeeld door een 
medisch specialist, mede op 
basis van korte praktijkbe-
oordelingen’, zegt Tom Wal,  
secretaris van de Ko-Raad, 
de belangenbehartiger die 
Nijmeegse coassistenten 
onder meer met ledenver-
gaderingen en een vertrou-
wenspersoon steunt. ‘Je wordt 
daarbij dagelijks beoordeeld, 
en soms ook veroordeeld, op 
basis van je functioneren. Dat 
kan stressvol zijn voor studen-
ten.’ 

Het is voor studenten namelijk onduidelijk wat leidt tot de 
beste evaluatie. Het beoordelen op functioneren laat flink wat 
ruimte over voor de interpretatie van de medisch specialist van 
dienst. Want wat valt er volgens hem onder goed ‘functione-
ren’? Wanneer een student onzeker is tijdens een eerste keer 
bloedprikken, heeft dit dan ook negatieve gevolgen voor zijn 
eindbeoordeling? En als de overdracht al is geweest, maar an-
dere studenten tóch nog een uurtje langer doorwerken, moet 
hij dan ook blijven zitten? Wat is het evenwicht tussen asser-
tief en overmoedig? De onzekerheid resulteert voor velen in 
een extra mentale belasting. Zij spelen dag in dag uit de ideale 
schoonzoon. ‘Ik ben vooral bezig met of en hoe ik een vraag 

mag stellen, in plaats van met het werk’, vertelt een anonieme 
student aan ANS.  

Door de prestatiedruk die de studenten in de ziekenhuisgan-
gen ervaren, overvragen sommigen zichzelf. Ze maken werk-
weken die de landelijke richtlijn van 46 uur ruim overschrijden 
en werken door totdat ze niet meer kunnen. Zeker als zij zich 
daarbij willen bewijzen aan hogergeplaatsten, zoals de arts-as-
sistent in opleiding tot specialist (AIOS) of medisch specialist.  
‘Als de AIOS nog druk bezig is, vraag je toch al snel of je nog 
iets kan doen’, vertelt een andere student. ‘Je voelt je als coas-
sistent bezwaard om naar huis te gaan als je ziet dat de arts-as-
sistent gaat overwerken, omdat je bang bent ongemotiveerd 
over te komen.’

Behandelplan
Om de continue prestatiedruk voor studenten te verlagen en 

een veilig leerklimaat te bevorderen, moeten de beoordelaar 
en de begeleider van elkaar worden gescheiden. Ook De Ge-
neeskundestudent is daar pleitbezorger van. ‘Idealiter wordt 
de student begeleid door een arts-assistent en beoordeeld 
door een medisch specialist’, vertelt Willemijn van der Vorst, 
bestuurslid bij De Geneeskundestudent. ‘Arts-assistenten 
staan minder ver van coassistenten af, waardoor het veel laag-
drempeliger is om bij hen aan te kloppen. Je kan ook dingen 
vrijer bespreken, omdat dat geen consequenties heeft voor 
jouw beoordeling.’

Daarnaast is een herindeling van de werkweek nodig om het 

maximum van 46 uur te kunnen handhaven, zodat studenten 
voldoende tijd voor zowel hun stage als de benodigde zelf-
studie hebben. Eline Ansinger, voorzitter van de Ko-Raad, ziet 
dat andere steden hier al mee begonnen zijn: ‘De faculteit in 
Maastricht heeft een nieuw curriculum waarin er maar vier da-
gen coschappen worden gelopen in plaats van vijf. Dat maakt 
een enorm verschil.’ De Geneeskundestudent ziet eveneens 
voorbeelden in het westen van het land. ‘De Vrije Universiteit in 
Amsterdam implementeert eens in de zes weken coschap een 
snipperdag’, illustreert Van der Vorst. 

Hypochonder?
Een veelgehoord argument tegen het veranderen van de co-

schappen is dat de intensiteit juist een goede voorbereiding 
vormt op het vak. Als arts zal je immers ook lange dagen moe-
ten maken en onder hoge druk komen te staan. Bovendien is 
het werk zelf studenten veel te lief. ‘Coschappen lopen is een 
unieke kans’, vertelt Betül Kiliç, eveneens bestuurslid van De 
Geneeskundestudent. ‘Je mag veel zien en uitproberen.’ 

Helaas worden eventuele problemen daardoor, ook door 
studenten zelf, door de vingers gezien en gebagatelliseerd. 
‘Coassistenten zijn zo gedreven en welwillend, dat ze te veel 
accepteren’, stelt Kiliç. In gesprek met ANS vertelt een student 
dat zij tijdens de eerste weken van haar coschappen met be-

Op het randje van een burn-out op het randje van je kruk zitten: iedereen kent wel een spookverhaal over 
de coschappen. De masteropleiding Geneeskunde dient concrete stappen te zetten om haar studenten 
een veiliger leerklimaat te bieden. ‘Je kunt pas voor een ander zorgen als je zelf gezond bent.’
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Het Campuscontinent: 
Het Huygensgebouw

 

Op het campuscontinent,
is geen plek mij onbekend.
Ik zet hier blind mijn passen,
geen plaats zal mij verrassen.

Bij het Huygens in de buurt,
wordt met regelmaat gegluurd.
Roddels zijn daar generiek,
maar eentje was toch uniek.

Er was daar een hoge pief,
die stuurde een liefdesbrief.
Tijdens het onderzoeken,
kwam zij hem toen bezoeken.

Niet te ver van de magneet,
hadden zij hun eerste date.
Een dosis aantrekkingskracht,
is hier zelden onverwacht.

illustratie Vera Joosten

Niemand kent de campus zo goed als prijswinnend 

poëet Giovanni Meijer (23). Tussen zijn colleges 

Communicatiewetenschap door verwondert hij zich 

over de vele bouwwerken op de Radboud Universiteit, 

die de inspiratiebron vormen voor zijn dubbelzinnige 

dichtwerken.

ADVERTENTIE

Wij vinden het verve-
lend dat een deel 

van de coassistenten te 
veel prestatiedruk ervaart. 
Als opleiding besteden 
we veel aandacht aan een 
kwalitatief goede oplei-
ding. We geven bij de start 
van de coschappen spe-
cifiek onderwijs over zelf-
zorg, welzijn en vitaliteit. 
Ook hebben we het over 
de rechtspositie van de 
coassistent en waar coassi-
stenten terecht kunnen als 
zich onverhoopt een onge-
wenste situatie voordoet. 
Daarnaast wordt elk co-
schap voorafgegaan door 
onderwijs om de coassi-
stenten voor te bereiden 
op het specifieke vakge-
bied van het aankomende 
coschap. Tijdens dit onder-
wijs hebben coassistenten 
ook contact met hun vaste 
docent-mentor, met wie zij 
eventuele strubbelingen 
kunnen bespreken. Als 
uit onze vaste periodieke 
evaluaties, input via de Ko-
Raad of andere inspraak-
organen, of uit meldingen 
van individuele coassisten-
ten problemen tijdens de 
coschappen naar voren 

komen, nemen we als op-
leiding maatregelen. Ons 
onderwijs management-
team waarmee we de mas-
ter geneeskunde vormge-
ven bestaat voor een deel 
uit coassistentleden die 
goed weten wat er in de 
verschillende coschappen 
speelt. De Geneeskun-
destudent stelt dat een 
arts-assistent als begelei-
der voor een coassistent 
goed zou zijn. In Nijmegen 
worden coassistenten gro-
tendeels door arts-assi-
stenten begeleid. Precies 
om de reden die zij noemt.
De cijfers uit 2022 van De 
Geneeskundestudent over 
het overschrijden van de 
urennorm, liggen in onze 
ogen genuanceerder. Ze 
zijn gebaseerd op een en-
quête onder alle genees-
kundestudenten in Neder-
land waarbij de respons 
onder de 30 procent lag. 
Coassistenten hebben zelf 
het aantal uren opgegeven 
waarin ze bezig zijn met 
hun coschappen. Wij we-
ten niet precies hoe ze tot 
die uren komen en of ze 
bijvoorbeeld ook de tijd 
meerekenen die ze ge-

bruiken om in de avond in 
een boek iets op te zoe-
ken. Onze coschaproosters 
mogen maximaal 46 uur 
per week zijn. Als die uren-
norm wordt overschreden 
dan gaat dit om individu-
ele casuïstiek, aangezien 
we de roosters controleren. 
Zodra wij een melding krij-
gen over overschrijding, 
nemen we direct contact 
op met de betrokken co-
schaplocatie. We vragen 
coassistenten om zich te 
melden als dit hen over-
komt. Dan kunnen we actie 
ondernemen.
Coschappen zijn een trans-
formatieve periode waarin 
je als geneeskundestudent 
de transitie doormaakt van 
student naar basisarts. Dit 
is ontegenzeggelijk een 
spannende periode door-
dat coassistenten steeds 
op nieuwe leerplekken 
komen en te maken heb-
ben met zieke patiënten. 
Dit zorgt ervoor dat coas-
sistenten in korte tijd heel 
veel nieuwe competenties 
ontwikkelen, wat leerdruk 
met zich meebrengt.

Reactie RadboudUMC

Op www.ANS-online.nl verschijnt de volledige reactie van Radboudumc. 
Hier gaan zij ook in op de burn-outklachten en feedback.

traande ogen op de poli zat, maar zich troost-
te met de gedachte dat andere coassistenten 
hetzelfde doormaakten. Een ander wist een 
paniekaanval na enkele weken weer te relati-
veren: het hoorde er nu eenmaal bij. 

Maar dat iets altijd zo is gegaan, betekent 
niet dat het zo moet zijn. Juist het bagatelli-
seren, door alle betrokken partijen, houdt de 
ongezonde werksfeer in stand. Daarin staat 

een groot aantal coassistenten en jonge 
artsen op het punt van omvallen. Dat is niet 
wenselijk. ‘Je kunt pas voor iemand zor-
gen als je zelf gezond bent’, stelt Van der 
Vorst. De verantwoordelijkheid hiervoor 
ligt mede bij de opleiding. Zij moet de 
beoordeling helder maken, de urennorm 
handhaven en de problemen erkennen. 
De coassistenten doen al genoeg. ANS
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door Rivke van Collem en Mirthe Tetsch 

Fotoreportage

STEREOTYPISCH?
We zien natuurlijk allemaal van mijlenver aan welke faculteit iemand 

studeert. Jasje-dasje? Dat is een rechtenstudent. Piercings? Die horen thuis op de 

Faculteit der Letteren. Toch blijkt schijn bedrieglijk. In elk facultair rijtje hoort één student 

niet thuis. Kan jij de vreemde eend in de bijt herkennen?
De juiste antwoorden vind je op pagina 11.
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CBA

CBA

CBA
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Is het alledaagse wel zo alledaags? Daar zet 
PPS-student Madelief zo haar vraagtekens bij. 
Juist in de dagelijkse studentensleur vindt ze 
altijd wel een filosofische gedachte of politie-
ke bevinding. Een open blik en een korreltje 
zout zijn geadviseerd.

Xtc en havermelk

Studenten houden van een feestje. En stu-
denten houden van drugs. Om mij heen is 
het niet ongebruikelijk om op een rave of 
technofeestje xtc of andere pepmiddelen 
te gebruiken, en daar heb ik zo mijn me-
ning over. Laat ik duidelijk maken dat het 
me niets uitmaakt wat iemand in zijn eigen 
lichaam stopt. Wat me wel verbaast, is dat 
het zelfs de meest woke student blijkbaar 
niets interesseert wat de gevolgen zijn van 
deze vraag naar drugs.
Ik pleit dus voor meer bewustzijn bij het 
keta knallen. Want knallen, dat doet het, 
zo hebben we gezien in een Rotterdam-
se woonwijk eind januari. In het kort: drie 
doden, zeven woningen verwoest en nog 
tientallen zwaar beschadigd. In de garage 
onder het vernielde pand zijn vaten zout-
zuur en aceton gevonden, duidend op een 
drugslab. Iedereen spreekt er schande van, 
maar kijkt niet naar zichzelf. Want laten we 
eerlijk zijn, de schadelijke gevolgen van 
drugsproductie zijn allang bekend. Liqui-
daties en explosies zijn in Nederland niet 
meer zeldzaam en de landen waar onze 
cocaïne geproduceerd wordt, veranderen 
in een narcostaat. Het drugsgebruik onder 
studenten blijft echter stijgen.
Als student in een linkse bubbel vind ik het 
gedrag van mijn medestudenten al hele-
maal opmerkelijk. We houden ons elke dag 
bezig met mensenrechten, kopen tweede-
hands kleding, willen de politiek in en eten 
vegetarisch. Maar ook de zorgen over het 
milieu zijn toch niet zo belangrijk als het 
om ons vrolijke pilletje gaat. De Brabant-
se bossen zijn namelijk zeer geschikt als 
stortplaats voor drugsafval. Recent zijn in 
Halsteren werkzaamheden begonnen om 
de schade van zo’n afvalput te herstellen. 
Er was meer dan 2500 kubieke meter aan 
verontreiniging, dus moest er een gat van 
acht meter diep worden gegraven om stof-
fen als benzeen en aceton uit de bodem te 
verwijderen. Meer dan vierhonderd bomen 
van meer dan honderd jaar oud moesten 
worden gekapt. Maar gelukkig drink je ha-
vermelk.
We hebben dus veel over voor ons ple-
zier, en als ik eerlijk ben, ben ik een beetje 
klaar met deze hypocrisie. Waarom neemt 
de drugsgebruiker geen verantwoordelijk-
heid? ‘Maar ze moeten het gewoon legali-
seren’, is het argument. Wellicht. Maar ‘ze’ 
hebben het niet gelegaliseerd en zolang dat 
het geval is, deel jij de verantwoordelijkheid 
voor wat de productie van drugs veroor-
zaakt. Als je feestje alleen leuk is met een 
middel dat criminaliteit en natuurvervuiling 
met zich meebrengt, dan moet je misschien 
een ander feestje zoeken. Laat dat pilletje 
gewoon liggen. De Brabantse natuur en de 
bewoners van Rotterdam zullen je dankbaar 
zijn.

illustratie Rivke van Collem

VraagtekensVraagtekens
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ECHT MIJN DING
Wie: Esther van der Wal (20, Taalwetenschap)
Wat: Hofdansen

tekst Charlotte Kuijpers en foto’s Rivke van Collem

 
Dus…hofdansen is echt jouw ding. Hoe ben je bij 
deze hobby gekomen?
‘Ik kwam voor de jurken, ik bleef voor het dansen. Dat 
grapje maak ik vaker. Ik kwam de hofdansvereniging, Le 
Précieuses Ridicules, voor het eerst tegen op de intromarkt. 
Op dat moment had ik nog helemaal geen ervaring met 
hofdansen en ik werd vooral getrokken door de prachtige 
jurken die de mensen bij de kraam droegen. Zo’n outfit wil-
de ik ook aan. Uit interesse volgde ik een leuke proefles, 
maar doordat ik ook toneel wilde spelen, schreef ik me niet 
in. Het bleef wel aan me knagen, dus een jaar later ben ik 
weer teruggekomen. Ik kwam erachter dat niet alleen de 
kostuums, maar ook de dansen bij me passen. Het voet-
enwerk en lastige draaien kunnen een uitdaging vormen, 
maar iedereen kan het leren en ik dus ook. Daarnaast is 
het heel sociaal, je danst namelijk echt met iemand samen.’
 En dans jij samen met een vaste danspartner?
‘Nee, ik kan samenwerken met iedereen die binnen de 
vereniging de rol ‘heer’ heeft. Binnen het hofdansen draag 
je de rol ‘heer’ of ‘dame.’ Die rol hoeft niet met je eigen 
genderidentiteit te corresponderen, je mag die zelf kiezen. 
Zelf draag ik de rol van ‘dame’. Hoewel we meerdere stijlen 
dansen, worden dansen altijd op dezelfde manier geopend, 
en daarvoor zijn de rollen belangrijk. Een heer vraagt een 
dame ten dans door middel van een bepaalde beweg-
ing. Wanneer zij accepteert, dansen ze samen verder en 
na afloop van de muziek wordt er doorgewisseld. Je werkt 
ieder stuk weer met iemand anders samen. Zo zie je tijdens 
de les verschillende danspartners.’
Welke dansstijlen komen allemaal aan bod?
‘Het hofdansen kent meerdere stijlen. Elke stijl staat sym-
bool voor een periode uit de geschiedenis. Wij leren drie 
dansstijlen: Rococo, Regency en Biedermeier. Deze drie 
stijlen dans je in groepjes en in de choreografie wissel je 
steeds van partner. Rococo dansen zijn heel uitgesmeerd 

en deftig, en daardoor langzamer. Bij Regency horen de wat 
kortere, makkelijkere dansjes. Wat ik hier leuk aan vind is 
dat de grootte van de groep slechts beperkt is door de om-
vang  van de ruimte, je danst in een lijn en komt zo alsnog 
iedereen tegen. Mijn persoonlijke favoriet is Biedermeier. 
Die dansen zijn heel strak op de maat. Je danst figuren en 
als alles goed gaat, kom je uiteindelijk terug op de plek 
waar je begon. Dat vind ik heel satisfying.’
Laten jullie deze dansen ook zien in wedstrijden 
en/of optredens?
‘Er zijn geen wedstrijden, maar we treden wel op. Onze 
vereniging kan worden ingehuurd, bijvoorbeeld voor een 

feest. Dat is echt een ontzettend gave 
ervaring. Je mag dan zo’n mooie jurk 
aantrekken en wordt beloond met lov-
ende reacties van het publiek. Zo’n 
optreden doen we vaak in combinatie 
met een workshop: dan leren we het 
publiek een stukje van een dans. 
Dat is chaotisch, omdat je met veel 
onervaren mensen werkt. Uiteindeli-
jk kan iedereen echter zo goed en 
kwaad als het gaat meedansen. Dat is 
heel leuk om bij te zijn, dan zie je dat 
iedereen het kan.’
We hebben het er al over gehad 
en je had er net ook een aan… 
Kun je iets vertellen over de 
mooie kostuums die je draagt 
tijdens het dansen?
‘Bij elk tijdperk hoort een eigen ko-
stuum. De jurk die ik vandaag aan 
had, is uit het tijdperk Rococo. Binnen 
de vereniging hebben we een com-
missie die de kostuums zo accuraat 
mogelijk namaakt. De kostuums zijn 
eigendom van de vereniging en wij 
dansers mogen ze lenen voor ballen 
en optredens. Elk kostuum bestaat uit 
verschillende onderdelen. Bij deze 
jurk horen mandjes. Dat zijn hoepels 
aan weerszijden van de heupen, die 
het doen lijken alsof je heupen breder 
zijn. Er zijn ook jurken met een hoe-
pelrok. Op beide draag je een eerste 
roklaag, een tweede roklaag en een 
lijfje. Je zou het misschien niet verwa-
chten, maar het zit prima. Bovendien 
zien de outfits er heel mooi en ind-
rukwekkend uit. Ze maken het plaatje 
echt af. Ten slotte vind ik het natuurlijk 
heel leuk dat ik de jurken die me zo 
aanspraken op de intromarkt, nu zelf 
mag dragen.’ ANS

1. FNWI: C
2. FdR: C
3. FTR: A
4. FSW: B

5. FdM: A
6. FMW: C
7. FdL: A

GOEDE ANTWOORDEN FOTOREPORTAGE STEREOTYPISCH
Zie bladzijde 8 voor de foto’s. De volgende studenten horen niet bij deze faculteit:

Nena Boelens uit zich door van zich af te dichten. Op 
goede dagen één, op slechte dagen drie gedichten., 
want het studentenleven is soms hectisch, maar ook 
heel waardevol. Nena (21) studeert English Language 
and Culture en is auteur van hun debuutbundel ‘in de 
vensterbank’.

de minibiebjes

de minibiebjes 
voeden onze minigedachten. 
 
we wandelen richting de Lidl 
zoals zo vaak en 
je zegt dat minibiebjes 
een teken zijn. 
 
minibiebjes en bakfietsen wijzen op Groenlinks. 
kennelijk. 
 
en in Neerbosch-oost staat af en toe 
een minibiebje, gentrificatie in een minivorm, 
als je in de afgedankte balkonnetjes klimt 
kan je het overzicht zien. 
 
een minibiebje in elke straat. 
 
er werd laatst een verkeersbord gestolen 
waar ik bij stond, zon op twee uur, 
minibiebje nergens te bekennen. 
 
later willen we graag een bakfiets. 
onderweg naar de Lidl zei ik dat tegen hem, 
voor onze vier kinderen, 
hoe gaan we anders naar de moestuin? 
 
en misschien zelfs 
een minibiebje 
in de tuin.

illustratie Vera Joosten

Nena dicht



Wie niet uitgesproken en aanwezig is, wordt al gauw 
ondergesneeuwd in een studentenwereld vol sociale 
dieren. Masterstudent Biomedical Sciences David 
Tissen heeft al vaak zijn verhaal proberen te houden, 
maar was toch al gauw uitgepraat. 

De introverte natte droombaan

In subtropische temperaturen zit ik iedere zondag-
ochtend naast een draaiende zwemklok. Terwijl 
ik koekeloer naar baantjestrekkende mensen van 
alle leeftijden, slurp ik lauwe Douwe Egberts vanuit 
de hoge stoel. In de weekenden beun ik zo nu en 
dan bij als toezichthouder bij een zwembad, omdat 
mijn doordeweekse stageplaats slechts uitbetaalt in 
kennis en ervaring. Logischerwijs vult deze valuta 
mijn broodtrommel helaas nog niet met boterham 
noch knäckebröd.  
Als masterstudent voelt het alsof het jonge onschul-
dige tijdperk bijna voorbij is en sta ik zowat op de 
deurmat van volwassenheid. De noodklok die zich 
afstuderen noemt, zet zijn crescendo in, dus werp 
ik alvast een blik voorbij mijn toekomstige bul. Dit 
alles met nog amper een idee over welke droom-
baan het studentenleven moet opvolgen. Als ik er-
varingsdeskundigen, ook wel mijn ouders, moet 
geloven, is het werkend leven een soort zoektocht 
naar een niche die bij je capaciteiten, persoonlijk-
heid en doelen past. Een perspectief waar ik nog 
niet echt voor warmloop.  
De route naar werkgeluk wordt door velen gena-
vigeerd door LinkedIn of een jobcoach, maar voor 
mij als introvert eindigt deze misschien wel in de 
chloordamp en de tegeltjesvloer.
Het liefste ben ik namelijk de hele dag bezig met 
observeren, en die hobby mag ik bij mijn spette-
rende bijbaan betaald uitoefenen. Kijken, analyse-
ren en af en toe uit je comfortzone stappen door 
sporadisch assertiviteit te tonen. Reken maar dat er 
geen looppas wordt gespaard van mijn waarschu-
wingen. Ook maak ik korte metten met alle koters 
die van de hoge muurtjes af duiken. Af en toe een 
pleistertje plakken, en weer terug op de stoel, stil-
zwijgend kijken. Als het rustig is, kan ik zelfs gefi-
nancierd bedachtzaam zijn, wat de stempel drukt 
op deze introverte arbeidsutopie. 
Van een universiteitsstudent wordt er helaas niet 
verwacht dat je carrière zal gaan maken in dit vak-
gebied, dus hoop ik maar een vacature te vinden 
waarin shyguy praktijken op ‘wo werk- en denkni-
veau’ de verantwoordelijkheden omvat. Ik heb veel 
respect voor mijn collega’s, die vaak iets bedreve-
ner zijn in hun professie en naast toezicht houden 
ook zwemles, aquarobics en onderwater klaverjas-
sen geven. Ze dragen bij aan het waarborgen van 
zwemveiligheid en lijken daarin veel tevredenheid 
en gemoedsrust te ondervinden. Als jonkie in de 
startblokken van de ratrace, is dat iets dat ik ook 
hoop te ervaren op de weg vanaf het perkament 
naar geluk, welvaart en materie. Ondertussen ge-
niet ik dan van de onbezonnenheid op de hoge 
stoel, waarvandaan ik mensen een veilig gevoel 
geef met een glimlach en een toeziend oog: Een 
prima sidehustle voor de stillere student.

illustratie Rivke van Collem

Uitgesproken
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tekst Franka Kramers en foto Rivke van Collem

In 2009 bouwde een Amerikaanse man de eerste mini-bieb: 
een kastje met boeken, waar mensen zelf boeken mogen 
ruilen, pakken en terugzetten. Inmiddels staan er alleen al in 

Nederland meer dan 2000 mini-biebs geregistreerd. Zo staat 
er ook eentje in de Erasmustoren, hoewel die goed is verstopt. 
Zonde, vond Sharon Hiep. Ze wilde zelf graag een extra mini-bieb 
regelen voor op de begane grond en zo kwam ze bij het onder-
werp voor haar scriptie uit. Er is nog weinig wetenschappelijk 
onderzoek over geschreven. Zo is er geen enkel zicht op wat er 
in de kasten staat. Bij Hiep leefde het idee dat er vooral oude tro-
ep in stond. ‘Ik dacht: dat zullen wel allemaal van die boeken zijn 
waar mensen vanaf willen, maar dat viel eigenlijk best mee.’ Op 
een saaie, grijze, februaridag verhaalt ze in geuren en kleuren 
over haar bevindingen en beproevingen.  
Vijf weken lang ging ze tweemaal per week langs veertig boek-
enkastjes, waarvan ze de inhoud fotografeerde en categori-
seerde. ‘Ik heb alle boeken verdeeld in categorieën, zoals genre 
of uitgevensjaar. Ook keek ik naar de auteurs, of het bijvoorbeeld 
mannen of vrouwen waren’, legt ze uit. Uiteindelijk verzamelde 
ze 2269 boeken. ‘Eén boek had dan vijf à zes codes, dus alle 
data opschrijven en omzetten tot code was monnikenwerk’, ver-
zucht ze. Dan heeft ze het nog niet eens gehad over de fysieke 
ontberingen die ze moest doorstaan. Als een ware Nederlander 
klaagt ze: ‘De hele route was al tien uur fietsen en dan regende 
het áltijd als ik op de fiets zat. Daarnaast heb ik ook nog door 
hagel en zelfs door sneeuw gefietst!’
Opvallende uitslagen
Toen ze eindelijk tastbare resultaten had, kwamen er een aan-
tal opvallende bevindingen naar boven. ‘Kinderboeken stonden 
het vaakst in de kasten. Daarna thrillers en literaire romans, 
zowel oorspronkelijk Nederlandstalig, als vertaald. Ook waren 
er heel veel boekenweekgeschenken, maar liefst 4 procent van 
alle boeken. Daar zou je in principe een hele verzameling van 
kunnen aanleggen’, zegt ze verwonderd. Voor het hoge aantal 
kinderboeken had ze meerdere verklaringen. ‘Binnen de mi-
ni-bibliotheken kun je je aansluiten bij Kinderzwerfboeken, dat 
is een organisatie die zich inzet voor het verspreiden van kinder-
boeken. Veel ouders doen ook de boeken weg die hun kinderen 
niet meer lezen.’
Ook kwam ze in het stadsdeel met de meeste laagopgeleiden, 
een term die ze heeft overgenomen van de gemeente, juist de 
meeste boeken tegen. Volgens onderzoek lezen laagopgeleid-
en minder, dus ze had het tegenovergestelde verwacht. Tot slot 
bleek de circulatiesnelheid hoog. Nog steeds verrast vertelt ze: 
‘Een op de drie boeken was binnen een week weg! Ik had niet 
verwacht dat er zoveel werd gelezen, of nou ja, werd meege-

nomen. Want ik heb geen aandacht besteed aan wat er vervol-
gens met die boeken gebeurt.’ Ze denkt even na en zegt vervol-
gens opgewekt: ‘Dat is wel leuk voor een vervolgonderzoek: Hoe 
worden die boeken gebruikt? Wordt er daadwerkelijk ontlezing 
tegengegaan of zijn de gebruikers al grote boekenwurmen?’
Goed te boek staan
Niet alleen de boeken, maar ook Hieps scriptie circuleert op 
een hoog tempo. Allerlei media pakten het op, zoals de Gel-
derlander, de NRC, RTL en zelfs het Jeugdjournaal. Een beetje 
ongelovig herinnert ze zich alle media-aandacht: ‘Vooraf had 
mijn begeleider wel gezegd dat het een populair onderwerp 
kon worden. Ik dacht dat dat meer een wens van hem was.’ Het 
was even wennen: ‘Met mijn snoet op televisie, wilde ik dat wel? 
Dat vond ik heel ongemakkelijk, maar het was wel leuk dat er 
aandacht voor het onderwerp was.’ 
Deze publiciteit kan ze tactisch inzetten bij het overtuigen van 
haar begeleider, want ze wil graag promoveren. ‘Ik ben niet per-
fectionistisch en ervaar geen hoge werkdruk. Daarom vind ik 
studeren nog leuk, maar mijn resultaten zijn waarschijnlijk niet 
hoog genoeg om in aanmerking te komen voor een promotie-
plek. Een gemiste kans, want het lijkt me geweldig om vier jaar 
bezig te zijn met literatuuronderwijs.’ Ze heeft al een duidelijke 
visie klaarliggen: ‘Wat mij betreft moet het hele leesonderwijs 
worden aangepast en het lijkt me leuk om daar een bijdrage 
aan te leveren.’ Ze is er al actief mee bezig in haar dagelijks lev-
en: ‘Nu geef ik, naast 
dat ik een educatieve 
master Nederlands 
volg, les op middel-
bare scholen, waar 
ik ook aandacht bes-
teed aan mini-biebs. 
Een keertje hadden 
mijn leerlingen een 
mini-bieb gebouwd, 
die ik vervolgens heb 
gevuld met boeken.’ 
En die mini-bieb in 
het Erasmusgebouw? 
Die staat inmiddels op 
de begane grond. ‘Dat 
komt niet per se door 
mij, maar mijn doel is 
bereikt!’ ANS

STUDENT IN DE 
WETENSCHAP
Wie een beetje oplet, ziet ze tegenwoordig overal: mini-biebs. Kasten, soms 
niet groter dan een luxe vogelhuisje, gevuld met boeken. Boekenliefhebber 
en student Nederlands Sharon Hiep vroeg zich af wat er in die kasten te vin-
den is. In haar scriptie Lees me uit, geef me door, onderzocht ze veertig 
Nijmeegse mini-biebs. Wat staat er precies in die kasten? En hoe snel 
worden de boeken meegenomen?

Horizontaal
1. Extravagant alcoholisch drankje
2. Stroming in de muziek
3. Type drugs
4. Solidaire leeskast
5. Gesteldheid na een avond uit
6. Vooroordeel
7. Training om verdrinking te voorkomen
8. Zangwedstrijd

Verticaal
1. Stage bij geneeskunde
4. Komt na je bachelors
9. Seizoen
10. Geslacht
11. Vis
12. Toets

KRUISWOORDPUZZEL

door Dionique van Haren
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BIER
SHOTJES
BACARDI COLA
VODKA COLA
VIPER

 2,00
 1,50
 3,50
 3,50
 3,50

- OP VERTOON VAN EEN COLLEGEKAART -

12

ADVERTENTIE

tekst Kevin Felen en foto’s Rivke van Collem

OVER DE KOOK: 
KOKEN MET DE RIEMEN 
DIE JE HEBT
Dit is de rubriek voor echte fijnproevers. ANS bedenkt iedere 
editie een bepaald thema en een budget voor een gerecht. 
Het is aan de student om de uitdaging aan te gaan en een 
hoogstaand staaltje kookkunst te laten zien. Staat de student 
nog aan het begin van zijn bachelor of is hij al een masterchef? 
Deze keer: Koken met de riemen die je hebt.

Hoe ga je om met de druk van koken met 
compleet willekeurige ingrediënten? 

Hier komt Luka (24, Environment and Soci-
ety Studies) al gauw achter bij het krijgen 
van haar opdracht. Voor haar neus liggen 
twintig briefjes met ingrediënten, verdeeld 
over vier categorieën: groentes, proteïne-
bronnen, koolhydraatbronnen en de wild-
cards. De trekking vindt plaats in een chao-
tische omgeving: door een renovatie liggen 
er gipsplaten in de woonkamer en lopen 
er bouwvakkers rond. Deze wanorde wordt 
doorgetrokken wanneer Luka een onsamen-
hangend samenraapsel van rode bietjes, to-
nijn uit blik, lasagnebladen en cocktailfruit 
trekt. ‘Oh verschrikkelijk, wat een bizarre 
combinatie!’ roept ze uit. ‘Hoe kan ik iets 
maken uit zo’n mengelmoes?’
Desondanks begint Luka enthousiast te 
brainstormen over haar opties. ‘Ik kan de 
rode bietjes pekelen en de lasagnebladen 
frituren.’ Ze deinst niet terug voor de uit-
daging en vertelt verder: ‘Ik kijk vaak naar 
kookuitdagingen op YouTube, waar op een-
zelfde manier blind ingrediënten worden 
gekozen. Hierdoor weet ik dat je met moei-
lijke ingrediënten echt out of the box moet 
denken.’ Ze kiest ervoor de bietjes en het 
cocktailfruit in stukjes te snijden en een half 
uur te pekelen, zodat ze fris en zurig wor-

den. Nadat ze het mengsel in een kommetje 
heeft samengevoegd met appelazijn, is het 
tijd voor de volgende stap: de tonijn.
Luka besluit een spread te maken door de 
tonijn te combineren met crème fraîche, ui, 
citroen en peterselie. Tijdens het husselen 
van de ingrediënten zegt ze: ‘Dit is echt een 
fantastisch geluid, lekker smerig.’ Alhoewel 
het er, naar eigen zeggen, nog niet zo ap-
petijtelijk uitziet, begint ze langzamerhand 
overtuigd te raken van haar creatie: ‘Ik denk 
dat het nog best lekker gaat worden, stie-
kem.’
‘Dit wordt echt een Frankenstein-gerecht’, 
stelt Luka als ze naar de laatste stap gaat, 
die ze zelf ‘het grote experiment’ noemt. Ze 
probeert kommetjes van de lasagnebladen 
te maken door ze te frituren. Waar ze dit 
eerst met een keukentang wil doen, slaagt 
dit helaas niet: ‘Oh, het scheurt gelijk, het is 
een stuk minder flexibel dan ik dacht’, be-
treurt Luka. ‘Maar ik kan wel een beetje ex-
perimenteren!’ roept ze er gauw achteraan. 
Ze houdt de moed erin en dompelt voor een 
tweede poging de lasagnebladen onder 
met een lepel, waardoor ze zich om de le-
pel krullen. Dit is succesvol, waarna het ge-
pekelde goedje en het tonijnmengsel in de 
nieuwgevormde kommetjes wordt gedaan. 
Het is tijd om het gerecht te proeven.

Budget: €12
Boodschappen: Rode bietjes, tonijn uit blik, lasagnebladen, cocktailfruit
Overige toegestane ingrediënten: Crème fraîche, citroen, ui, verse peterselie, 
appelazijn, peper en zout

Resultaat: Verrassend culinair

Is de smaak raak?
Hoewel de opdracht haast onmogelijk leek door de getrokken ingrediënten, is het 
Luka toch gelukt om een mooi en smaakvol gerecht neer te zetten. Dankzij haar kook-
kennis wist ze de ratjetoe aan ingrediënten te laten harmoniseren. Het resultaat is 
een gerechtje dat niet zou misstaan in een hip restaurant. Een van de eerdergenoem-
de bouwvakkers, die zich opwierp als gastrecensent, is eveneens onder de indruk, al 
vond hij het diner aan de zure kant. Dit was dan ook een van de weinige minpunten. 
Alles bij elkaar heeft Luka’s culinaire experiment een mooie vier sterren verdiend.


